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J A A R V E R S L A G  2 0 2 1 - 2 0 2 2  
 

1 Inleiding 

 
De door de pandemie opgelegde contactbeperkingen maakten het voor een netwerkorganisatie 
bij uitstek als de NUT ook in 2021 niet gemakkelijk. Waren we in het voorjaar van 2021 nog vol 
goede moed begonnen activiteiten weer op te pakken, moesten we gaandeweg het jaar met pijn 
vaststellen dat live ontmoetingen er nog niet in zaten, zoals bijvoorbeeld de jaarlijkse 
directeurenmiddag in november. Voor de vele nieuwe medewerkers in talencentra en ook de 
nieuwe hoofden van talencentra die we welkom heetten is de NUT hierdoor misschien tot nu toe 
een vrij abstract begrip gebleven, met veel referentie naar dagen van weleer. 

Dit betekent geenszins dat de NUT bij de pakken neerzat. In plaats van een docentendag 
openden leden hun online workshops en trainingen voor collega-docenten van de NUT en dat 
bleek een groot succes dat dit voorjaar is geprolongeerd. Met veel dank aan de leden die dit 
aanbod genereerden. Ook voor de directeuren werden in 2021 online meetings georganiseerd, 
o.a. over de nieuwe WAO (in Nederland) en de consequenties daarvan voor de talencentra, en 
over de eerste stappen die zijn gezet in het hybride werken, met nuttige collegiale tips. Hoewel 
eendimensionaal op een beeldscherm, was het waardevol met collega’s over deze belangrijke en 
actuele onderwerpen te kunnen uitwisselen. 

En de leden blijven veerkrachtig en open. Ook met de huidige zorgwekkende en moeilijke 
ontwikkelingen in de wereld leveren de universitaire talencentra hun eigen waardevolle bijdrage. 

Afgelopen jaar is Sylvia van der Weerden teruggetreden als voorzitter van de NUT. Gelukkig is zij 
nog wel steeds lid van het bestuur. Bestuur en leden danken Sylvia voor 4 jaar krachtig, 
innovatief en sympathiek voorzitterschap. Katja Hunfeld heeft in juli 2021 het stokje van Sylvia 
overgenomen. 

 
In het licht van de pandemie zijn jaardoelen wellicht niet allemaal behaald. Maar daarmee gaan 
we dit jaar hard aan de slag. 

Voor u ligt het jaarverslag 2021-2022 van de NUT. Het bestuur wenst u een prettige terugblik en 
veel leesplezier.
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2 Kengetallen 

 
26+2 

In het werkjaar 2021-2022 waren er geen wijzigingen in het ledenbestand.  

In totaal telt de NUT 26 leden, 5 Belgische en 21 Nederlandse. Daarnaast heeft de NUT 2 
geassocieerde leden in het buitenland: Suriname en Indonesië. 

Voor de volledige en meest recente ledenlijst, zie www.nut-talen.eu/leden. 

 

 

 

 

 

3 2021-2022: wat deed de NUT? 

 
3.1 NUT-conferentie 

Normaal gezien vindt in maart de 
jaarlijkse NUT-conferentie plaats, maar 
omwille van de coronabeperkingen werd 
beslist om de bijeenkomst later in het jaar 
te organiseren. 

Er werd gekozen voor een eendaagse 
conferentie waarop de themagroepen en 
directeuren kunnen vergaderen en er 
verder voldoende tijd voorzien wordt voor 
networking en sociaal contact. Het INTT  
(UvA) organiseert deze bijeenkomst op 17 juni 2022 in Amsterdam.  
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3.2 Online meetings NUT-directeuren 

In normale tijden vindt er twee maal per jaar een Directeurenoverleg plaats: in november 
(gekoppeld aan de Themamiddag voor Directeuren) en in maart (gekoppeld aan de NUT-
conferentie).  

Omwille van de pandemie werd de traditionele planning 
van deze vergaderingen niet gevolgd, maar werd op 10 juni 
2021 de eerste online Directeurenoverleg georganiseerd.  
De Themamiddag in Nijmegen (Delen van best practices) 
werd in november 2021 gepland als fysieke bijeenkomst 
maar kon uiteindelijk niet plaatsvinden omwille van 
verstrengde coronamaatregelen. Er werd daarom beslist 
om de themamiddag te verplaatsen naar een latere datum 
in 2022. Wel vond op 19 november 2021 het 
Directeurenoverleg plaats als online meeting.  

 

3.3 Docentendag 2022 

De Docentendag vindt jaarlijks plaats in januari. Net zoals 
in 2021 liet de coronasituatie het in 2022 niet toe om deze 
dag te organiseren.  

Enkele talencentra werden bereid gevonden om online 
workshops die ze ontwikkelden voor hun eigen team 
opnieuw te geven, voor een NUT-publiek. In de periode 
mei-juli 2021 werden zeven online workshops 
aangeboden aan de NUT-docenten: 

• 28 mei 2021: Gamification 
Cristina Irún Chavarria (Tilburg University) 

• 3 juni 2021: Online lesgeven 
Maud Beersmans en Hanneke van Nes (Babel) 

• 21 juni 2021: Breinvriendelijk leren – met een andere bril kijken naar je onderwijs 
Maud Beersmans en Hanneke van Nes (Babel) 

• 18 juni 2021: Blended cursus Nederlands voor anderstaligen (NT2)  
Jolien De Decker en Leen Verrote (ILT, KU Leuven) 

• 18 juni 2021: Stap voor stap, PAZAPA, naar blended learning  
Nathalie Nouwen (ILT, KU Leuven) 

• 22 juni 2021: Hybride cursussen  
Cristina Irún Chavarria & Linda Mous (Tilburg University) 

• 1 juli 2021: Hoe train je presentatievaardigheden online?  
Janou Hemsing & Sarah Dresden (In’to Languages) 

 

3.4  CercleS 

CercleS is het netwerk van Europese universitaire talencentra waarbij de NUT is aangesloten. In 
2021 bestond CercleS 30 jaar. Vanwege de pandemie is de viering van dit jubileum 
doorgeschoven naar 2022 met een afsluiting tijdens de tweejaarlijkse conferentie september 
aanstaande in Porto. In september 2021 vond de halfjaarlijkse vergadering van de Coordinators 
committee plaats in Nancy. In de Coordinators committee hebben de voorzitters van de 
landelijke brancheverenigingen van universitaire talencentra zitting. Zo ook de NUT-voorzitter.  
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De volgende punten zijn tijdens de vergadering aan de orde geweest: 

• Tijdens de pandemie heeft het bestuur van CercleS een enquête laten uitvoeren naar de 

impact van de pandemie op universitaire talencentra. De resultaten hiervan kunnen 

worden ingezien per (lid-)staat. In het najaar van 2021 vonden een aantal verdiepende 

online workshops plaats over de resultaten van de enquête. 

• Er is een nieuwe inhoudelijk herziene editie van de Aspire to Inspire-training 

aangekondigd in hybride formaat.  

• Het CercleS tijdschrift Language Learning in Higher Education (LLHE) heeft een nieuw 

redactieteam gekregen. Ook de opzet is veranderd. Elke editie zal worden voorzien van 

een inleidende tekst om het tijdschrift een narratief te geven. Er staan drie nieuwe 

edities van het LLHE op de rol. De editie van mei 2023 zal worden gevuld met berichten 

en verslagen uit de jubileumconferentie van september 2022 

• De 17e CercleS-conferentie en tevens jubileumviering vindt van 15 tot en met 17 

september 2022 plaats in Porto aan de Porto Politecnico met als onderwerp: The Future 

of Language in an Increasingly Digital World. Het zal een hybride conferentie worden. De 

call for papers is op de website van CercleS in te zien. 

• In november 2021 is de nieuwe CercleS-website gelanceerd. Grote wijziging ten opzichte 

van voorheen is dat niet alleen het talencentrum als geheel, maar ook individuele 

medewerkers kunnen registreren en inloggen. De nieuwe website biedt een heel archief, 

materialen waaronder notulen van alle vergaderingen, edities van het tijdschrift LLHE en 

zelfs een forum waar collega’s met elkaar in contact kunnen komen.  CercleS heeft een 

eigen YouTube-kanaal waar alle online talks worden geüpload. Het CercleS Instagram-

account is met lancering van de nieuwe website gereactiveerd. Er staat een 

eventskalender op de website waar alle events van de leden kunnen worden geüpload. 

• Het dertigjarig jubileum van CercleS wordt met verschillende activiteiten in 2022 gevierd. 

Deze zijn te vinden op de speciale website: cercles.org/30th-anniversary. De wedstrijd 

voor een slogan voor het jubileum is gewonnen door Bert Keurentjes van Radboud in’to 

Languages en is: CercleS: 30 Years Putting Languages Centre Stage. Het logo van het 

jubileum is beschikbaar op de speciale website en kan gebruikt worden door leden voor 

hun eigen website. 

De volgende Coordinators committee meeting vindt plaats in mei 2022  en is online, ter 

voorbereiding op de conferentie in september 2022 in Porto. 
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3.5 Externe representatie  

Gedragscode/toetsen  

Er is in 2021 in Nederland wederom gewerkt aan de herziening van de  Gedragscode Internationale 
Student. In deze gedragscode staat onder andere waaraan een student moet voldoen om 
toegelaten te worden tot het Nederlandse hoger onderwijs, waaronder een taaltoets. In de 
afgelopen jaren heeft de NUT m.b.t. dat laatste een aantal keer geadviseerd richting zowel VSNU 
als de Landelijke Commissie Gedragscode. Het is de bedoeling dat de nu in de Gedragscode 
opgenomen toegestane taaltoetsen uitbreiding krijgen met andere taaltoetsen. In september 
2021 heeft de VSNU (inmiddels: UNL) uitvraag gedaan bij de Nederlandse landelijke netwerken 
naar reacties op het voorstel om in te zetten op een model waarbij de taaltoetsen niet meer 
expliciet genoemd worden in de Gedragscode, maar er objectieve criteria in de Gedragscode 
komen te staan waarmee taaltoetsen beoordeeld worden. De taaltoetsen die een aanvraag 
hebben ingediend en voldoen aan deze criteria zouden dan in een ‘addendum’ of ‘appendix’ bij de 
Gedragscode komen waardoor wijziging/aanvulling van de lijst makkelijker gaat. Sindsdien is er 
geen nieuws m.b.t. de taaltabel in de Gedragscode. Wel is er in februari 2022 een concept van de 
Gedragscode gedeeld met stakeholders, maar met nog ongewijzigde taaltabel. 

 
Brief BVNT2 

Vanuit de themagroep NT2 en het bestuur van de NUT is een brief gestuurd naar het 
Nederlandse ministerie van Sociale Zaken en Welzijn (SZW). Hierin hebben we ons ongenoegen 
uitgesproken over het feit dat SZW heeft besloten dat er naast het docentenregister van de 
BVNT2 ook een register komt vanuit Blik op Werk. De NUT vindt dat een dergelijk 
docentenregister bij de beroepsvereniging (BVNT2) hoort en niet bij een organisatie als Blik op 
Werk. Tot op heden is er vanuit het ministerie geen reactie op gekomen.  

 

3.6  Veranderende wetgeving  

Implementatie “nieuw” inburgeringstraject Vlaanderen 

De implementatie van het hertekende Vlaamse inburgeringslandschap met zijn vier pijlers van 
taal, maatschappelijke oriëntatie, economische zelfstandigheid en sociale integratie (2019-2024) 
heeft een stuk vertraging opgelopen. De aangekondigde gestandaardiseerde A2-test laat op zich 
wachten. De vierde pijler van integratie werd recent wel o.m. vertaald als oefenkansen in een 
kader van toegankelijk vrijwilligerswerk door mensen met een migratieachtergrond, in regie van 
de gemeenten.  

Ondanks de onderzoeksinzichten over de effecten van inburgering, noteren we voor het Vlaamse 
beleid nog steeds weinig beweging in de richting van de rol die leden van de meerderheidsgroep 
zouden kunnen opnemen, bijv. de professionalisering van de ondersteunende ambtenaar aan het 
loket. De focus blijft liggen op de nieuwkomer/inburgeraar. Daarnaast is er nog steeds te weinig 
sprake van een evolutie in de richting van gedifferentieerde NT2-curricula, die vooralsnog eerder 
statisch en globaliserend ERK-opgebouwd blijven, met weinig ruimte voor specifieke profielen 
binnen een ERK-niveau. 

 
Nieuw inburgeringsbeleid in Nederland 

De nieuwe Wet Inburgering is in werking getreden op 1 januari 2022 en geldt voor iedereen die 
vanaf die datum inburgeringsplichtig is. Het doel van de Wet is dat inburgeringsplichtigen zo snel 
mogelijk meedoen en werk vinden. De gemeente gaat de nieuwkomers begeleiden en de 
bedoeling is dat iedereen een inburgering op maat krijgt. Er zijn 3 nieuwe leerroutes om in te 
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burgeren, te weten de B1-route, de onderwijsroute (gericht op jongeren) en de 
zelfredzaamheidroute (voor degenen die niet route 1 of 2 kunnen volgen). Kennis van de 
Nederlandse Maatschappij is onderdeel van alle leerroutes.  
Gemeentes hebben aanbestedingen uitgezet in de verschillende leerroutes. Veel grote 
aanbieders (zoals de ROC’s) hebben besloten zich niet in te schrijven omdat de financiële kaders 
te krap zijn.  

 
Wetgeving freelancers Nederland 

Op het vlak van de wet Deregulering Beoordeling Arbeidsrelaties (DBA) is er nog weinig meer te 
melden dan vorig jaar. De pilot met de webmodule is afgerond en uit de evaluatie blijkt dat de 
webmodule in veel gevallen opdrachtgevers en zelfstandigen helderheid geven of werk door een 
zelfstandige of een werknemer gedaan mag worden. De huidige versie van de webmodule blijft 
voorlopig als voorlichtingsinstrument bestaan. Handhaving van de wet wordt nog steeds niet 
volledig uitgevoerd. Wanneer er opvolging verwacht mag worden, is onduidelijk. 

 

3.7  Werkgroep Taalcompetentie Nederlands in het Hoger Onderwijs 

De werkgroep Uitdrukkingsvaardigheid Nederlands (een initiatief van het NACV) is in 2021 
overgegaan in een werkgroep waarin Carel Jansen, Lieve de Wachter, Pauline Van Dun en 
Thomas Frik zitting hadden. In opdracht van de Taalunie hebben zij gewerkt aan de oplevering 
van een rapport dat begin 2022 klaar was en in concept (nog niet openbaar) beschikbaar: 
Taalcompetentie Nederlands van Nederlandstalige studenten in het Hoger Onderwijs in 
Nederland en Vlaanderen.  

Het rapport wordt pas definitief als ook het tweede deel van een traject is afgerond en dat is een 
opdracht van zowel de Vlaamse als Nederlandse minister van onderwijs (Ben Weyts en Robbert 
Dijkgraaf) aan de Taalunie om een referentiekader te ontwikkelen voor taalcompetentie 
Nederlands in het Hoger Onderwijs. 

De Taalunie heeft hiervoor een werkgroep in het leven geroepen onder leiding van het Algemeen 
Secretariaat (Steven Vanhooren en Leonie Wulftange) waarin zitting hebben: Lieve de Wachter 
(KU Leuven), Pieterjan Bonne (Arteveldhogeschool Gent), Jacqueline van Kruiningen (Hogeschool 
Rotterdam), Carel Jansen (emeritus Communicatiewetenschappen Rijksuniversiteit Groningen), 
Öznur Karaka (adviseur taalbeleid AP Hogeschool Antwerpen) en Katja Hunfeld vanuit de NUT. 

De werkgroep levert voor juni 2022 een referentiekader taalcompetenties Nederlands in het 
Hoger Onderwijs op dat in een breder kader zowel in Vlaanderen als Nederland bruikbaar is en 
onafhankelijk van (het al dan niet doorgaan van ) de wet Taal en Toegankelijkheid in Nederland. 

Om expertise uit het werkveld op te halen hebben in mei 2022 een tweetal 
consultatiebijeenkomsten plaatsgevonden: op 6 mei in Gent en op 9 mei in Utrecht. NUT-
directeuren waren hiervoor uitgenodigd. 

 

3.8  NUT 2.0 

In 2019 heeft het bestuur onderzocht of de huidige opzet van de NUT (vorm en inhoud) nog 
voldeed aan de wensen van de leden. Op basis van de uitslag van dit onderzoek zijn er concrete 
ideeën voor de toekomst geformuleerd, waaronder bijvoorbeeld de oprichting van een 
themagroep Bedrijfsvoering en het beter begeleiden van nieuwe leden. Wat betreft het 
deelnemen aan professionaliseringsdagen van collega-talencentra, het organiseren van collegiale 
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intervisie of het aanbieden van workshops voor collega’s, nodigt het bestuur de leden van harte 
uit om hier meer gevolg aan te geven, omdat is gebleken dat het voorziet in een behoefte. 

 

3.9  Zelfevaluatie 

In april 2019 werd op het Directeurenoverleg beslist om van start te gaan 
met een zelfevaluatie, die de leden tweejaarlijks dienen uit te voeren. 
Deze zelfevaluatie maakt deel uit van de Gedragscode van de NUT en is 
een proces waarin een talencentrum zich belangrijke vragen stelt over 
zijn kwaliteit, en waarbij een aantal categorieën aan bod komt: 

• Kwaliteitsbeleid en onderwijsvisie 

• Toetsing van het leerresultaat 

• Cursusmaterialen 

• Evaluatie van het taalonderwijs 

• Kwalificatie van docenten 
 
De volgende centra gaven aan dat ze in 2021-2022 de zelfevaluatie uitgevoerd hebben:  

• Hanzehogeschool Groningen – Hanze Language and Culture Centre 

• Hogeschool van Amsterdam – Taalteam HvA 

• KU Leuven – Instituut voor Levende Talen & Universitair talencentrum 

• Tilburg University – Language Center 

• Radboud Universiteit Nijmegen – Radboud in’to Languages 

• Rijksuniversiteit Groningen – Talencentrum 

• Universiteit Antwerpen – Linguapolis 

• Universiteit Leiden – Academisch talencentrum 

• University of Twente – UTLC 

• Universiteit Utrecht – Babel 

• Wageningen University & Research – Wageningen in’to Languages 
 

Naast de talencentra die het jaar daarvoor al de evaluatie hebben uitgevoerd, hebben deze 
talencentra het logo voor het keurmerk ontvangen voor de website.  

 

 

 

4 Themagroepen 

 

Het NUT-bestuur en de themagroepvoorzitters ontmoeten elkaar jaarlijks in december, bij een 
vergadering waarvoor normaal gezien ook de organisator van de NUT-conferentie uitgenodigd 
wordt. Dit was in 2021-2022 niet het geval, omdat er geen conferentie in de nabije toekomst 
gepland werd. De themagroepvoorzitters gaven wel een schriftelijk verslag van wat er in hun 
themagroep het afgelopen jaar gebeurde. 
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4.1  Themagroep Academisch taalgebruik 

Themagroepvoorzitter Evonne van Genderen (UT Language Centre, 
Universiteit Twente) 

In 2021 ging het voorzitterschap van Evonne van Genderen van start en 
ondanks het feit dat er enkel online meetings konden plaatsvinden, was er 
een grote verbondenheid binnen de groep en een sterk verlangen om 
samen te werken.   

Tijdens een van de bijeenkomsten werd een SWOT-analyse gemaakt van 
de werking van een talencentrum in deze coronatijden. Ondanks de zwaardere (en soms 
uitputtende) werkbelasting zijn er veel ontwikkelingen geweest waarvan de resultaten kunnen 
worden meegenomen naar het post-coronatijdperk. Zo kunnen in de toekomst bijvoorbeeld de 
gemaakte onderwijsvideo’s gebruikt blijven worden, en aangeleerde technische vaardigheden – 
zoals het creëren van polls – kunnen ingezet blijven worden, ook als we terug naar campus gaan. 
En inmiddels is er meer kennis van hoe de flipped classroom tot een succes gemaakt kan 
worden.   

De themagroep hield elkaar op de hoogte van interessante projecten en deelde op deze manier 
een schat aan kennis met elkaar. Zo hebben bijvoorbeeld Tom de Moor (Universiteit Gent) en 
Linda Mous (Tilburg University) hun boek gepresenteerd waarin ze docenten helpen zich klaar te 
stomen voor lesgeven in het Engels: Teaching through English. The didactics and language of 
English-Medium Instruction in practice. Linda en Tom zijn van plan om voor NUT-leden een 
workshop te organiseren waarin ze de aspecten uit het boek zullen toelichten.  

Ook was het fijn voor de themagroep om van elkaar te horen in hoeverre iedereen al dan niet – 
terug was op campus en in hoeverre er hybride gewerkt werd.  Nu het erop lijkt dat het 
aankomende jaar de meeste coronamaatregelen achter ons gelaten mogen worden, kan de 
themagroep weer het ambitieuze plan oppakken om elkaars talencentrum te bezoeken. Een 
ander voornemen, dat nog uit 2020 stamt, is te werken aan een gezamenlijk product dat het 
liefst ook een brug slaat naar de werkgroep meertaligheid in het hoger onderwijs, waarvan 
themagroepslid Frank Splunder voorzitter is. 

De themagroep kijkt uit naar een verdere vruchtbare samenwerking tussen de verschillende 
leden waarbij de continue kennisdeling en inspiratie centraal blijven staan. 

 

4.2  Themagroep Bedrijfsvoering 

Themagroepvoorzitter Josephine Bruning (Universiteit van Amsterdam - 
Instituut voor Nederlands Taalonderwijs en Taaladvies) 

Naar aanleiding van een enquête begin 2021 bleek er onder de 
taalinstituten interesse te zijn in een themagroep Bedrijfsvoering. De groep 
biedt de gelegenheid om de diepte in te gaan en prangende vraagstukken 
binnen de bedrijfsvoering te doorgronden. 

Aan de kennismakingsbijeenkomst namen 14 instituten mee. De behoefte 
om met elkaar in gesprek te kunnen gaan bleek divers aanwezig.  

Na inventarisatie viel met name de grote interesse in het onderwerp Registratiesystemen op. Uit 
de bijeenkomst blijkt dat flink wat instituten ontevreden zijn met hun huidige systeem, of op 
zoek zijn naar een alternatief. 

Er is online een document beschikbaar gekomen. Hierin kan worden aangegeven met welk 
systeem een instituut nu werkt en welke voordelen en beperkingen het systeem heeft. Bij vragen 
over specifieke registratiesystemen nemen de instituten onderling contact met elkaar op.  
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Het tweede deel van de bijeenkomst besteedde aandacht aan het aanmeldingsproces. De piek 
drukte, veranderende regelgeving en zijn terugkerende uitdagingen waarvan het interessant 
blijkt te zien hoe ermee omgegaan wordt. Daarnaast bracht corona in korte tijd een grote omslag 
naar digitalisatie. Hieruit voorkomende problematiek en de verschillende oplossingen werden 
besproken. 

De volgende bijeenkomst zullen de bevindingen van de verschillen in systemen besproken 
worden en een inventarisatie worden gedaan voor het volgende onderwerp. Deze is medio juli, 
onder een nieuwe voorzitter, gepland. 

 

4.3  Themagroep Moderne vreemde talen  

Themagroepvoorzitter Kathelijn Jacobs (UT Language Centre, University of 
Twente)  

In 2021 lag de nadruk in de Themagroep Moderne vreemde talen op 
ervaringen uitwisselen over online en hybride lesgeven. Waar in de 
bijeenkomst van december 2020 vooral de ervaringen met online lesgeven 
aan bod waren gekomen, had de bijeenkomst in juni 2021 als thema hybride 
onderwijs. De aanpak van talencentra rondom hybride onderwijs bleek nogal 
te verschillen. De leden van de themagroep vonden het erg leerzaam om 

ervaringen, ideeën en knelpunten met elkaar te delen.   

Eind augustus organiseerde de themagroep een Teams-oefensessie voor de leden die minder of 
geen ervaring hadden met het werken in Teams. We richtten ook het Team NUT Themagroep 
MVT in.  

In oktober vond er een hybride bijeenkomst plaats op de Universiteit Twente. Hoewel de leden 
elkaar graag live wilden ontmoeten, bleek dat online-bijeenkomsten toch erg handig en efficiënt 
zijn, maar het was een goede ervaring. De leden deelden met elkaar hun plannen over de 
inrichting van het onderwijs (online/hybride/on campus) in de nabije toekomst. Ook kwam het 
thema “toetsing nu en in de toekomst (post-pandemie)” aan bod.  

Voor 2022 is het voornemen om op regelmatige basis (online) bijeenkomsten te organiseren. 
Themagroepleden maakten duidelijk hier behoefte aan te hebben. Het is een mooie manier om 
van elkaar te leren en mensen beter te leren kennen, zodat leden elkaar ook makkelijker buiten 
de bijeenkomsten opzoeken. Het thema “samenwerking tussen de NUT talencentra met 
betrekking tot het aanbod van ‘kleinere’ talen” zal in 2022 verder opgepakt worden.  

 

4.4 Themagroep NT2 

Themagroepvoorzitter Maud Beersmans (Babel, Universiteit Utrecht) 

Ook in 2021 had de pandemie een grote invloed op het werk en de 
gespreksthema’s binnen de NUT-themagroep NT2. Veel talencentra hebben 
noodgedwongen vrijwel uitsluitend online lessen kunnen verzorgen. In de 
vergaderingen hebben we dan ook veel tijd ingeruimd om onze ervaringen 
en best-practices uit te wisselen. Via onze vertegenwoordiging in de 
klankbordgroep Blik op Werk bleven we goed op de hoogte 

rondom de eisen en uitvoering van de nieuwe inburgeringswet in 
Nederland. Onze vragen, opmerkingen en suggesties worden serieus 

genomen. Daarnaast hebben we geconstateerd dat onze relatie met de BVNT2 niet goed is. In 
het verleden heeft de themagroep (o.a. op conferenties) veel inhoudelijke kennis gebracht maar 
kregen we daar weinig voor terug. De Vlaamse themagroepleden vinden dat er voor hen 
weinig interessant aanbod is bij de BVNT2 omdat ze erg gericht zijn op de Nederlandse 
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situatie rondom de inburgering. De BVNT2 vertegenwoordigt het hele NT2-veld en zit o.a. 
met beleidsmakers aan tafel. Wil de themagroep actiever worden binnen de BVNT2? 
Waarom? Hoe? Vier themagroepleden gaan in gesprek met elkaar om in 2022 de 
themagroep een voorstel hierover te kunnen doen. 
De themagroep is dit jaar twee keer online bij elkaar gekomen (20 april 2021 en 5 oktober 2021). 
Tussen de overleggen door is er ook onderling contact als men behoefte aan input of 
suggesties van NUT-collega’s. 
Maud Beersmans heeft ook dit jaar de bijeenkomsten van de klankbordgroep Blik op 
Werk bijgewoond en de themagroepleden steeds geïnformeerd over de 
bespreekpunten en uitkomsten van de bijeenkomsten. 
Astrid van Laar heeft namens de themagroep ook in 2020 haar laatste vergadering van 
het Platform Onderwijs Nederlands en Nederlands als Tweede Taal (PONT2) bijgewoond 
en vervolgens binnen de themagroep verslag gedaan. Welmoed Hoogvorst heeft het 
stokje van Astrid overgenomen. 
 

4.5 Themagroep Toetsing  

Themagroepvoorzitter: Franke Teunisse (Radboud in’to Languages, 
Radboud Universiteit Nijmegen) 

De themagroep Toetsing is in 2021 twee keer bij elkaar geweest. De leden 
zijn vooral geïnteresseerd in het uitwisselen van informatie, ervaring en 
kennis. De overlegmomenten vond men erg nuttig en praktisch omdat deze 
vanzelfsprekend online plaatsvonden, met alle voordelen vandien. 

Tijdens de bijeenkomst in juni is onder andere gesproken over de toelating 
van studenten tot Engelstalige programma’s (BA, Pre-Master en MA) en het 

meten van taalvaardigheid en over de behoefte aan een C1-toets voor Nederlands voor toelating 
tot masterstudies in het Nederlands en het mogelijk gezamenlijk ontwikkelen daarvan. Ook zijn 
de mogelijkheden verkend voor de ITNA (Interuniversitaire Taaltest Nederlands voor 
Anderstaligen, België) als toelating in het hoger onderwijs in Nederland. 

Tijdens de bijeenkomst in oktober blijkt er behoefte te zijn om met elkaar te spreken over 
(diagnostische) taaltoetsen Nederlands en Engels voor beginnende studenten. De leden willen 
weten hoe dat op de verschillende instellingen geregeld is. Afgesproken wordt om in een 
gezamenlijk document informatie te verzamelen zodat er zicht komt op de volgende vragen: 
Welke toetsen zijn er? Zijn de toetsen verplicht? Welke rol spelen de talencentra? Wat gaat goed 
en wat (nog) niet? Is er een bijspijkerprogramma?  

Daarnaast is besproken of het mogelijk is om vanuit de themagroep toetsing bij te dragen aan de 
maatschappelijke discussie over taalvaardigheid van studenten en het al dan niet toetsen 
daarvan. Dit laatste ook in relatie tot de nieuwe wet Taal en Toegankelijkheid. Er wordt 
nagedacht over een artikel. Afgesproken wordt om dit begin 2022 op te pakken.  

Het ledenbestand van de themagroep wisselt regelmatig. Veel instellingen vinden betrokkenheid 
op het gebied van toetsing belangrijk, en zorgen voor een vertegenwoordiger in de themagroep. 
Het is positief dat de meeste leden ook betrokken zijn bij andere themagroepen. Op die manier 
houden we aansluiting tussen ‘toetsing’ en ‘onderwijs’.  

 

 

4.6 Themagroep Vertalen  
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Themagroepvoorzitter Bert Keurentjes (Radboud in’to Languages, Radboud 
Universiteit Nijmegen) 

Door het jaar heen weten de individuele leden van de themagroep 
Vertalen elkaar altijd wel te vinden als daar aanleiding toe is. In 
tegenstelling tot het jaar daarvoor is het de themagroep in 2021 echter 
ook gelukt om in zijn geheel samen te komen. Deze digitale bijeenkomst 
vond op 23 april plaats en met negen aanwezige leden was de opkomst 

heel behoorlijk te noemen. Het grootste deel van de bijeenkomst werd besteed aan een 
discussie over privacykwesties bij het gebruik van machinevertaling. Het was een levendig 
gesprek met enkele interessante bijdrages van onder meer nieuw themagroeplid Sophie Ansell 
(TalenCentrum Defensie). 

Ook was er aandacht voor de nieuwe terminologiedatabase van het Talencentrum van de RuG en 
voor een nieuw project van de CercleS Translation Focus Group waarbij themagroepvoorzitter 
Bert Keurentjes betrokken is. In een notendop behelst dit project een stapsgewijze vertaling van 
de belangrijkste Engelse onderwijskundige termen, om uiteindelijk te komen tot een descriptieve 
lijst in zoveel mogelijk Europese talen. 

Ten slotte werd er tijdens de bijeenkomst gesproken over HOTNeV, het project waarbij gestreefd 
wordt naar uniformiteit in (Nederlandse) onderwijsterminologie. Door het overlijden van 
initiatiefnemer (en themagroeplid) Julia Harvey in 2019 ligt de uitvoering van dit project 
inmiddels volledig bij het Instituut voor de Nederlandse Taal (INT). Hiermee is het wat uit het 
zicht verdwenen van de themagroep, maar hier komt als het goed is binnenkort verandering in: 
er zijn plannen om op korte termijn een fysieke bijeenkomst van de groep te organiseren en om 
daarvoor een speciale gast uit te nodigen die als stagiaire bij het INT aan HOTNeV werkt. De 
overige vergaderpunten zijn op het moment van schrijven van dit verslag nog in voorbereiding, 
maar gezien de huidige ontwikkelingen binnen de vertaalwereld kan het bijna niet anders dan 
dat er in elk geval opnieuw over het gebruik van vertaalmachines gesproken zal worden. 

 

4.7 Themagroep Interculturele communicatie  

Themagroepvoorzitter Erick van den Bercken (Babel, Universiteit Utrecht) 

De themagroep Interculturele Communicatie heeft in 2021-2022 geen 
bijeenkomst georganiseerd en er is verder ook geen activiteit geweest in de 
themagroep. 

 

 

 

5 Interne communicatie 

 
5.1 NUT-nieuwsbrief en -website 

De NUT-nieuwsbrief verschijnt vijf keer per jaar: in 
februari, april, juni, oktober en december.  

Het is voor zowel NUT-leden als externe geïnteresseerden 
mogelijk om zich te abonneren op de brief. We blijven de 
nieuwsbrief echter ook via mail versturen aan alle NUT-
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hoofden, zodat zij op hun beurt de brief kunnen bezorgen aan al hun medewerkers.  

In de nieuwsbrieven kwamen alle NUT-activiteiten aan bod. Daarnaast maakten vele talencentra 
gebruik van de nieuwsbrief om hun eigen activiteiten en verwezenlijkingen mee te delen.  

Deze rubrieken en alle andere nieuwtjes worden telkens ook op de website beschikbaar 
gemaakt: www.nut-talen.eu/over-taal/blog.  

 

5.2 NUT-project van het jaar  

De NUT-leden zijn actieve en dynamische organisaties: binnen elk centrum gebeuren mooie 
dingen, maar niet altijd weten we hier voldoende over. Om van elkaar te leren en meer over 
elkaar te weten, werd in 2016 gestart met de verkiezing van het ‘NUT-project van het jaar’.  

Door de annulatie van de jaarlijkse NUT-conferentie in 2021 en de andere invulling van de 
conferentie in 2022 zal het ‘NUT-project van het jaar’ pas opnieuw aan bod komen in 2023. Zoals 
beslist op het Directeurenoverleg in januari 2021 zal daarbij de klemtoon verlegd worden: het zal 
niet meer gaan om het winnen van een titel, maar als een mogelijkheid om nieuwe initiatieven 
te presenteren aan elkaar. 

 

5.3 Archief voor NUT-hoofden  

Ook in 2021-2022 bleef Dropbox het centrale archief van NUT- en andere interessante 
documenten. De verschillende mappen op Dropbox zijn: 

• Benchmarking 

• Bestuursdocumenten 

• CercleS 

• Factsheet 

• Foto’s 

• Ledenlijst 

• NUT-conferentie 

• NUT-docentendag 

• NUT-project van het 
jaar 

• NUT-themadagen 
directeuren 

• Nuttige info 

• Sjablonen en logo NUT  

• ZZP-discussie  
 
 
 
 

 

 

 
6 Feiten en cijfers 
 

6.1  Financiën  

In verband met de btw-opslag over de kosten van de secretariële ondersteuning, zijn de 
verwachte kosten van de ondersteuning structureel gestegen. In de begroting van 2021 werd 
aanvankelijke dan ook een tekort voorzien. Door het lager uitvallen van het aantal uur 
secretariële ondersteuning én doordat vanwege corona de docenten- en directeurendagen op 
locatie zijn komen te vervallen, wordt 2021 uiteindelijk toch afgesloten met een positief saldo.  

Tijdens het directeurenoverleg op 19 november 2021 is begroting 2022 vastgesteld. In deze 
begroting is wederom een tekort voorzien. Tijdens het overleg is de noodzaak van een 
contributieverhoging aangestipt. Omdat onduidelijk was hoe de coronasituatie zich zou 
ontwikkelen, is een beslissing hierover uitgesteld tot het directeurenoverleg 2022. Mocht de 
situatie in 2022 toestaan dat er weer meer activiteiten worden ondernomen, dan lijkt in 2022 
een contributieverhoging van rond de € 100 onontkoombaar.  

6.2  Bestuurssamenstelling  

http://www.nut-talen.eu/over-taal/blog/
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Sinds 25 september 2020 bestaat het bestuur uit volgende leden: 

- Katja Hunfeld (Universiteit Twente)  voorzitter 
- Esther Scheeren (Universiteit van Amsterdam) penningmeester 
- Tjits Roselaar (Tilburg University) lid 
- Stef Slembrouck (Universiteit Gent) lid 
- Sylvia van der Weerden (Radboud in’to Languages) lid 

 

Ter ondersteuning van de administratieve taken en de interne communicatie deed het bestuur 
opnieuw een beroep op Rolf Nys.  

 

 

 
7 Vooruitblik  

Vorig jaar schreven we op deze plek in het jaarverslag voorzichtig optimistisch dat we bezig 
waren uit de pandemie te komen. Inmiddels weten we 
dat het virus hardnekkig en wendbaar bleek en 
wennen we er langzaam aan dat we ermee zullen 
moeten blijven dealen. Wel zijn we inmiddels terug op 
campussen en in kantoren en leslokalen. Sommigen al 
langer en met meer ervaring dan anderen. We zijn 
bezig met hybride werken, richten onze werkplekken 
opnieuw in en we ontwerpen ons onderwijs hybride, 
stoeiend met meeting owls, cameraopstellingen en 
docentbegeleidende beeldschermmoderatoren. Het 
bestuur van de NUT ziet enorm uit naar de eerste geplande live-conferentie in juni in 
Amsterdam. Een hele dag eindelijk weer met elkaar uitwisselen. Misschien plannen leden ook 
om naar de CercleS-conferentie in Porto te gaan in september, of daar zelfs een bijdrage te gaan 
leveren in de vorm van een workshop of lezing. Het zijn de zoete vooruitzichten dat onze wereld 
weer een stukje groter wordt en meer dimensies krijgt dan bewegende beelden op een scherm. 

 

Mei 2022 

Het NUT-bestuur 

Katja Hunfeld 
Tjits Roselaar 
Esther Scheeren 
Stef Slembrouck 
Sylvia van der Weerden        

Met veel dank aan Rolf Nys 


